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Abstract

        
The present study analyses aftercare planning for 2.536 Patients of the Psychiatric Hospital of the University of Düsseldorf. Data were collected from the Psychiatric Basis Documentation and on the basis of hospital reports on 100 schizophrenic patients taken from the same sample. All statements concerning aftercare and discharge planning in the hospital reports were submitted to content analysis.


        
 Results indicate a remarkable discrepancy between psychopharmacological and psychosocial aftercare, especially for schizophrenic patients.


        
 Possible conditions which strengthen biomedical thinking to the disadvantage of psychosocial aftercare are discussed.


      
        
Zusammenfassung

        
Für eine Patientenpopulation der Psychiatrischen Klinik der Universität Düsseldorf - Rheinische Landesklinik (n = 2.536) wurde die klinische Nachsorgeplanung retrospektiv untersucht. Dabei wurden sowohl Daten der psychiatrischen Basisdokumentation als auch die Krankengeschichten von 100 schizophrenen Patienten ausgewertet, welche Aufschluß über handlungsleitende Denkmuster der Psychiater bei der Entlassungs- und Nachsorgeplanung geben sollten.


        
 Insgesamt verweisen quantitative und inhaltsanalytische Befunde auf eine große Diskrepanz zwischen psychopharmakologischer und psychosozialer Nachsorge, insbesondere bei der Nachbetreuung schizophrener Patienten. Mögliche Gründe für das Vorherrschen des biomedizinischen Paradigmas zuungunsten einer psychosozialen Nachsorge werden diskutiert.
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